

# amika:

The Mastermind

•

•

Le Mastermind

•

•

# The Mastermind

amika® has teamed up with world-renowned, Swiss dryer maker Valera, to build the ultimate drying machine. Because when doing hair all day, everyone needs to bring their A-game. Meet The Mastermind. A sleek, fierce, super-quiet dryer that works super-sonic fast. Thanks to one patented technology and one patent- pending technology, this high-performance dryer allows for maximum styling creativity. It's low noise, all action—so you can style to your own soundtrack.



## Directions

| Fan Setting         | Instructions |
|---------------------|--------------|
| 0                   | off          |
| 1                   | low power    |
| 2                   | high power   |
| Temperature Setting | Instructions |
| 1                   | medium air   |
| 2                   | warm air     |
| 3                   | hot air      |
| Cool                | cool air     |

---

## COOL or COLD function

This function is used to set hair waves after styling.

## Styling nozzle

Fit the flat-air styling nozzle onto the hairdryer for added styling control whilst drying.

## Ionic Wellness

This function is associated with a generator that produces millions of purifying negative ions.

## What are ions?

Ions are electrically charged particles found in nature. Negatively charged ions help to purify the air by neutralising the positively charged ions that, by contrast, reduce its quality by retaining in the atmosphere many polluting agents.

An abundance of negatively charged ions can be found after a thunder storm or at the seaside or in the mountains, close to waterfalls and waterways where the feeling of well-being is due to the increased presence of pure, natural, revitalising air.

## Improved hydration of hair

Negatively charged ions help to maintain the proper hydration of your hair.

In particular, they micronize the water particles present on newlywashed hair, enabling the stem to absorb more in order to restore the natural balance of your hair's humidity.

## Conditioning effect on the hair

Improved hydration assists with the conditioning of your hair, has a regenerating effect and makes it softer and easier to comb, with greater volume and shine.

## No electrostatic charge or "fly away"

Negatively charged ions help to reduce static electricity, the "fly away" effect and unwanted frizz.

## Purifying effect

The negatively charged ions emitted by the hairdryer ensure that the particles polluting the air (positive or neutral charges) are attracted to each other, become heavy and fall to the ground under the force of gravity, thereby purifying the air.

---

# CLEANING & MAINTENANCE

Before cleaning always unplug the hairdryer from the mains supply.

You can clean your appliance with a cloth dampened with water.

**Do not immerse the appliance in water or in other liquids!**

The hairdryer should be protected from dust. When necessary, clean the air inlet and outlet grills using a soft brush.

**ATTENTION:** The cleaning of hairdryers with detergents, solvents, alcohol and other chemical products is strictly prohibited.

## IMPORTANT

This hairdryer conforms to the safety regulations regarding electrical appliances.

This hairdryer has a safety cut-out which will operate in case of overheating. The dryer will re-set itself after being left to cool for a few minutes, but please check air inlet and outlet grills are perfectly clean before continuing to use the dryer.

This appliance conforms to European Directives 2014/30/EU, 2014/35/EU, 2011/65/EC, 2009/125/EC, and Regulation (EC) No. 1275/2008.

Subject to alterations



The symbol  on the product or on its packaging indicates that this product may not be treated as household waste. Instead it shall be handed over to the applicable collection point for the recycling of electrical and electronic equipment. By ensuring this product is disposed of correctly, you will help prevent potential negative consequences for the environment and human health, which could otherwise be caused by inappropriate waste handling of this product. For more detailed information about recycling of this product, please contact your local city office, your household waste disposal service or the shop where you purchased the product.

EU



---

## WARNING

1. Important: In order to guarantee additional protection, it is recommended that a differential breaker with an intervention current not greater than 30 mA is installed in the electrical system which feeds the device. For further information, contact a qualified electrician.
2. Make sure the unit is perfectly dry before using it.
3. **WARNING:** Do not use this appliance near bathtubs, shower, basins or other vessels containing water.
4. This appliance can be used by children of 8 years and over, and by persons with limited physical, sensory or mental abilities or who lack the relevant experience and knowledge, if they are suitably supervised or have been instructed in safe appliance use and made aware of the associated risks.
5. Do not allow children to play with the appliance.
6. Children must not perform cleaning and maintenance procedures unless supervised.
7. If the supply cord is damaged, it must be replaced by the manufacturer, its service agent or a similarly qualified person in order to avoid a hazard. Do not use your unit if it is not working properly. Do not try to repair this electrical unit yourself, rather contact an authorized technician.
8. When the appliance is used in a bathroom, unplug it after use since the proximity of water presents a hazard even when the appliance is switched off.
9. Plug the hairdryer into an alternating current outlet only, and make sure that the voltage for your electricity supply is the same as that indicated on the rating plate of the appliance.
10. Do not immerse in water or other liquids.
11. Never put the appliance in a place where it could fall into water or in other liquids.
12. Do not try to recover an electric appliance fallen

---

into water, but unplug it immediately from the mains supply.

13. Turn the unit off when you put it down.
14. Unplug the appliance when not in use, but never do it by pulling the cord.
15. Remember to check regularly that the air inlet and outlet grills are clean.
16. Allow your appliance to cool before storing away and do not wrap the supply cord around the hairdryer in storage.
17. This hairdryer is designed for professional use.
18. When set to maximum temperature values, the appliance produces very hot air. To avoid damaging the hair or skin when using the product in a domestic environment, select lower temperature values or do not concentrate on individual areas for too long.
19. The A-weighted sound pressure level of the hairdryers for professional use is below 70 dB(A).
20. Designation of the appliance (see technical product specifications) **HAND-HELD HAIR DRYER FOR PROFESSIONAL USE**
21. An appliance should never be left unattended when plugged in.
22. Never use while sleeping.
23. Never drop or insert any object into any opening.
24. Do not use outdoors or operate where aerosol (spray) products are being used or where oxygen is being administered.
25. Do not direct hot air toward eyes or other heat sensitive areas.
26. Attachments (when furnished) may be hot during use. Allow to cool before handling.
27. Do not place appliance on any surface while it is operating.

- 
28. While using the appliance, keep your hair away from the air inlets.
  29. Do not operate with a voltage converter.
  30. Do not use an extension cord with this appliance.

## OPERATING INSTRUCTIONS (US Only)

This hairdryer is provided with an appliance leakage circuit interrupter (ALCI) safety device built into the plug. This device is designed to make the unit inoperable under some abnormal conditions, such as accidental immersion in water. The ALCI safety device is equipped with a test button so that its operation can be checked.

This unit should be tested before each use to confirm that the safety device is operational.

### TO TEST:

After plugging in your hairdryer:

1. Press the reset button on the ALCI device.
2. Press the test button. The reset button will pop out. This verifies that the safety device is operating properly.
3. Press the reset button to reactivate your ALCI safety device.
4. Your hairdryer is now ready for use.

Note: This unit may automatically trip when unplugged. If so, unit must be reset after it is plugged in.

After following the above testing procedure, should the indicator device not function properly, return the dryer to a Service Center for examination and service.

Should the ALCI safety device trip (i.e. reset button pop out) during use, press the reset button. Should the dryer fail to reset, return the dryer a Service Center for examination and service.

Never operate this appliance if it has been dropped in water; return it to a Service Center for examination and service.

- The dryer is designed to work on ordinary household current only, 125 voltage, 60 cycles AC. It is intended for professional use only.
- This appliance is equipped with an automatic thermal limiter which will cycle off when overheated and come back on when cooled down. If the unit cycles off, unplug the cord for several minutes before restarting.
- This appliance has a polarized plug (one blade is wider than the other). As a safety feature, this plug will fit in a polarized outlet only one way. If the plug does not fit fully in the outlet, reverse the plug. If it still does not fit, contact a qualified electrician. Do not attempt to defeat this safety feature.

# Le Mastermind

amika® présente le sèche-cheveux ultime conçu en collaboration avec Valera, fabricant suisse mondialement reconnu. Quand on coiffe des cheveux toute la journée, il est impératif de sortir le grand jeu. Le Mastermind est un sèche-cheveux ultra puissant et silencieux au design épuré qui agit à vitesse super-sonique. Grâce à une technologie brevetée et une technologie en instance de brevet, cet appareil haute performance offre un maximum de liberté lors du brushing. Et comme il travaille en silence, vous pouvez exprimer votre créativité au rythme de votre musique préférée.



## Instructions

| Positions de ventilation | Instructions        |
|--------------------------|---------------------|
| 0                        | arrêt               |
| 1                        | flux d'air doux     |
| 2                        | flux d'air puissant |
| Positions de chauffage   | Instructions        |
| 1                        | air tiède           |
| 2                        | air chaud           |
| 3                        | air très chaud      |
| Cool                     | air tiède           |

---

## Fonction COOL ou COLD

Cette fonction est indiquée pour fixer la forme des cheveux après la coiffure.

## Concentrateur d'air

C'est l'accessoire idéal pour sécher les cheveux rapidement en toute liberté, mais également, réussir de superbes brushing. En effet, grâce à cet embout concentrateur, vous pouvez diriger et imprimer avec précision, de l'air chaud ou froid, sur les mèches de votre choix.

## Ionic Wellness

Cette fonction est associée à un générateur qui produit des millions d'ions négatifs purifiants.

## Que sont les ions?

Les ions sont des particules chargées électriquement présentes dans la nature.

Les ions chargés négativement aident à purifier l'air en neutralisant les ions chargés positivement qui, au contraire, contribuent à sa détérioration en retenant dans l'atmosphère une grande partie des agents polluants.

On relève une grande abondance d'ions avec charge négative après un orage ou bien à la mer ou à la montagne, à proximité de cascades et de cours d'eau, où l'on ressent des sensations de bien-être car l'air y est plus pur, naturel, revitalisant.

## Meilleure hydratation des cheveux

Les ions avec charge négative aident à préserver la juste hydratation des cheveux. En effet, ils micronisent les particules d'eau présentes sur les cheveux que l'on vient de laver, en leur permettant d'en absorber une plus grande quantité de manière à rétablir l'équilibre d'humidité naturelle du cheveu.

## Effet baume sur les cheveux

L'hydratation favorise le conditionnement de vos cheveux; elle a un effet régénérant et les rend plus doux et faciles à peigner, plus volumineux et plus brillants.

## Pas de charge électrostatique ou «fly away»

Les ions avec charge négative aident à réduire l'électricité statique et l'effet «fly away» des cheveux (cheveux frisés) et les ondulations.

## Effet purifiant

Les ions avec charge négative émis par le sèche-cheveux font que les particules polluantes de l'air (chargées positivement ou neutres) s'attirent les unes les autres; elles deviennent ainsi lourdes et précipitent au sol par gravité, en purifiant l'air.

---

# NETTOYAGE ET ENTRETIEN

Débranchez toujours votre appareil avant de le nettoyer!

Vous pouvez nettoyer l'appareil à l'aide d'un chiffon imbibé d'eau.

Mais ne l'immergez ni dans l'eau ni dans tout autre liquide!

Protégez votre appareil de la poussière. Si nécessaire, nettoyez la grille d'aération de celui-ci à l'aide d'une brosse ou d'un pinceau.

ATTENTION: Il est formellement interdit de nettoyer les sèchecheveux avec des liquides, des détergents, des solvants, de l'alcool et des produits chimiques.

Sous réserve de modifications.

## IMPORTANT

Ce sèche-cheveux est conforme aux normes de sécurité relatives aux appareils électriques.

Cet appareil est muni d'un thermostat de sécurité. En cas de surchauffe, il s'arrête automatiquement. Après un court délai, il se remet en marche. Cependant, avant toute nouvelle utilisation, vérifiez que les grilles d'entrée et de sortie d'air de l'appareil sont parfaitement propres.

Cet appareil est conforme aux directives européennes 2014/30/EU, 2014/35/EU, 2011/65/EC, 2009/125/EC et au règlement (EC) N. 1275/2008.

FR



Le symbole  sur le produit ou son emballage indique que ce produit ne peut être traité comme déchet ménager. Il doit être remis au point de collecte prévu à cet effet (collecte et recyclage du matériel électrique et électronique). En procédant à la mise à la casse réglementaire de l'appareil, nous préservons l'environnement et notre sécurité, s'assurant ainsi que les déchets seront traités dans des conditions appropriées. Pour obtenir plus de détails sur le recyclage de ce produit, veuillez prendre contact avec les services de votre commune ou le magasin où vous avez effectué l'achat.

EU



---

# AVERTISSEMENT

1. Important : pour garantir une protection supplémentaire, il est conseillé d'installer dans l'installation électrique alimentant l'appareil un interrupteur différentiel avec un courant d'intervention ne dépassant pas 30 mA. Contactez votre électricien de confiance pour tout renseignement complémentaire.
2. Vérifiez que l'appareil soit complètement sec avant de l'utiliser.
3. ATTENTION: ne pas utiliser cet appareil à proximité de baignoires, de lavabos ou autres récipients contenant de l'eau.
4. Il est requis un âge minimum de 8 ans pour l'utilisation de cet appareil. L'utilisation de cet appareil par des personnes aux capacités physiques, sensorielles ou mentales réduites est fortement déconseillée à moins qu'elles soient surveillées ou qu'elles aient été instruites correctement quant à l'utilisation de l'appareil de la part de tiers.
5. Les enfants ne doivent pas jouer avec l'appareil.
6. Les opérations de nettoyage et d'entretien ne doivent pas être effectuées par des enfants non surveillés.
7. N'utilisez pas l'appareil s'il présente des anomalies. N'essayez pas de réparer vous-même l'appareil électrique, adressez-vous à un technicien agréé. Tout cordon d'alimentation endommagé doit être remplacé par le fabricant, son service d'assistance technique ou par une personne ayant une compétence analogue de façon à éviter tout risque.
8. En cas d'utilisation du sèche-cheveux dans une salle d'eau, toujours le débrancher après l'emploi à cause des risques liés à la proximité de l'eau, même si l'appareil est éteint.
9. Branchez votre sèche-cheveux sur du courant alternatif uniquement, et vérifiez que le voltage sur lequel votre appareil est branché est identique à celui de l'appareil.

- 
10. N'immergez jamais votre appareil dans l'eau ou autre liquide.
  11. Ne posez pas, ni rangez votre appareil dans un endroit d'où il pourrait tomber dans l'eau ou autre liquide.
  12. Ne tentez pas de rattraper un appareil électrique tombé à l'eau mais débranchez-le immédiatement.
  13. Ne posez pas un appareil électrique lorsqu'il fonctionne.
  14. Débranchez toujours votre appareil après utilisation. Et, ne tirez pas sur le fil pour débrancher.
  15. Veillez à ne jamais obstruer les entrée et sortie d'air de l'appareil.
  16. Laissez toujours l'appareil refroidir avant de le ranger, et, n'entourez pas le cordon électrique autour de l'appareil lors du stockage.
  17. Ce sèche-cheveux est destiné à un usage professionnel. Réglé sur une température maximale, l'appareil libère de l'air très chaud. En cas d'usage domestique, sélectionner une température plus basse et ne pas insister trop longtemps sur une même partie de la chevelure afin d'éviter d'abîmer les cheveux ou des lésions cutanées.
  18. Le niveau de pression sonore des sèche-cheveux à usage professionnel est inférieur à 70 dB (A).
  19. Désignation de l'appareil (voir données techniques du produit) HAND-HELD HAIR DRYER FOR PROFESSIONAL USE Traduction: SÈCHE-CHEVEUX PORTABLE POUR USAGE PROFESSIONNEL
  20. Ne jamais laisser un appareil électrique branché sans surveillance.
  21. Ne jamais utiliser pendant le sommeil.
  22. Ne jamais insérer, ni déposer un corps étranger dans une ouverture.
  23. Ne pas utiliser en extérieur, ni dans un

---

environnement où de l'oxygène est administré et où des produits aérosols (spray) sont utilisés.

24. Ne pas diriger l'air chaud en direction des yeux ou de toute zone sensible à la chaleur.
25. Les accessoires (le cas échéant) peuvent devenir chauds pendant l'utilisation. Les laisser refroidir avant de les manipuler.
26. Ne pas poser l'appareil sur une surface pendant qu'il est en marche.
27. Pendant l'utilisation de l'appareil, tenir les cheveux éloignés des ouvertures d'admission d'air.
28. Ne pas utiliser avec un convertisseur de tension.
29. Ne pas utiliser de rallonge électrique avec cet appareil.

## MODE D'EMPLOI (US Seulement)

Ce sèche-cheveux est équipé d'un disjoncteur différentiel de sécurité intégré à la fiche. Ce dispositif est prévu pour rendre l'appareil inutilisable en conditions anormales, comme l'immersion accidentelle dans l'eau. Le disjoncteur est doté d'un bouton de contrôle destiné à vérifier le bon fonctionnement du dispositif de sécurité.

Il convient de tester l'appareil avant chaque utilisation afin de vérifier le bon fonctionnement du dispositif de sécurité.

### RÉALISATION DU TEST

Après avoir branché votre sèche-cheveux :

1. Appuyer sur le bouton de réinitialisation du disjoncteur différentiel de sécurité.
2. Appuyer sur le bouton de contrôle. Le bouton de réinitialisation doit ressortir. Cela confirme le bon fonctionnement du dispositif de sécurité.
3. Appuyer sur le bouton de réinitialisation pour réactiver le disjoncteur différentiel de sécurité.
4. Votre sèche-cheveux est prêt à l'emploi.

Remarque : Le sèche-cheveux peut disjoncter lorsqu'il est débranché. Dans ce cas, il suffira de réinitialiser l'appareil au moment de le rebrancher.

Si après avoir suivi la procédure de test ci-dessus, l'appareil ne fonctionne pas correctement, renvoyer le sèche-cheveux au Service clients afin de le faire inspecter et éventuellement, réparer.

---

En cas de déclenchement du disjoncteur différentiel de sécurité (par ex. sortie du bouton de réinitialisation) pendant l'utilisation de l'appareil, appuyer sur le bouton de réinitialisation. En cas d'échec de réinitialisation du sèche-cheveux, renvoyer ce dernier au Service clients afin de le faire inspecter et éventuellement, réparer.

Ne jamais utiliser le sèche-cheveux s'il a été préalablement immergé dans l'eau ; le renvoyer au Service clients afin de le faire inspecter et éventuellement, réparer.

- Le sèche-cheveux est prévu pour fonctionner sur une source d'alimentation ordinaire de 125 volts, 60 cycles AC. Il est prévu pour un usage exclusivement professionnel.
  - Cet appareil est équipé d'un limiteur thermique automatique qui coupe l'alimentation en cas de surchauffe et la redémarre après refroidissement. Si l'appareil s'éteint, débrancher la fiche du secteur pendant plusieurs minutes, puis redémarrer.
  - Cet appareil est équipé d'une prise polarisée (l'une des lames est plus large que l'autre). À des fins de sécurité, la fiche ne peut être introduite dans une prise polarisée que dans un sens. Si la fiche n'entre pas dans la prise, retournez-la. Si elle n'entre toujours pas, contacter un électricien qualifié. Ne jamais tenter de passer outre un dispositif de sécurité.
-

---

# Warranty

One Year Warranty With Authorized Purchase

10% off your next order with successful registration.

To validate your warranty, please take a moment to visit:

[loveamika.com/register](http://loveamika.com/register)

Extended warranties and claim instructions can be found at:

[loveamika.com/warranty](http://loveamika.com/warranty)

# Garantie

Garantie d'un an avec l'achat autorisé

10% de réduction sur votre prochaine commande avec inscription réussie!

Pour valider votre garantie, s'il vous plaît prendre un moment pour visiter : [loveamika.com/register](http://loveamika.com/register)

Garanties et instructions de réclamation prolongée peut être trouvé à : [loveamika.com/warranty](http://loveamika.com/warranty)

---

-  [facebook.com/loveamika](https://facebook.com/loveamika)
-  [twitter.com/love\\_amika](https://twitter.com/love_amika)
-  [youtube.com/amikanyc](https://youtube.com/amikanyc)
-  [pinterest.com/loveamika](https://pinterest.com/loveamika)
-  [instagram.com/love\\_amika](https://instagram.com/love_amika)

amika 300 Meserole St.  
Brooklyn, NY 11206 USA  
[info@loveamika.com](mailto:info@loveamika.com)